
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 679 (Alm. del), som Sundhedsudvalget 

har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 6. september 2023. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 679:  

”Det risikofyldte forbrug af alkohol (rusdrikning) blandt 15-årige (Skolebørnsundersø-

gelsen) har været stigende siden 2014, og andre undersøgelser viser også et stigende 

forbrug blandt de lidt ældre unge. Hvilke forventninger har ministeren til, at børn og 

unges risikofyldte forbrug af alkohol vil falde, hvis alkoholvolumenprocenten sænkes 

for, hvad 16-17-årige må købe – f.eks. fra de nuværende 16,4 pct. til 5 pct.? Hvilket 

fagligt grundlag vil ministeren i givet fald støtte sig til, der viser en effekt af at sænke 

den tilladte alkoholvolumenprocent?” 

 

Svar: 

Jeg er først og fremmest optaget af at sikre, at de aldersgrænser, som vi har, overhol-

des. Vi ved, at det i dag er for let for børn og unge at få fat i alkohol, selvom det er 

ulovligt at sælge produkterne til dem. Det er ikke godt nok, og der er ikke tvivl om, at 

vi skal sætte ind i forhold til at nedbringe vores børn og unges alkoholforbrug.   

 
Det er noget af det, som jeg skal drøfte med Folketingets partier i forbindelse med 
vores forhandlinger om en styrket indsats mod børn og unges brug af tobak, nikotin 
og alkohol.  
 
Jeg er også åben for at drøfte, om vi skal sætte yderligere ind på området fx kigge på 
promillegrænser for hvor stærk alkohol, der må sælges til 16-17-årige.  
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